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ZÁPIS 
ZE ZASEDÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ 

14.2. 2020 od 09:00 hod, zasedací místnost rektora  

Přítomni: dle prezenční listiny bylo z 15 členů Rady přítomno 12 členů 
Omluveni: 3 
Host: prorektor pro pedagogiku 

Program 17. zasedání Rady:  

1. Zahájení a schválení programu zasedání 

2. Projednání a schválení třech celoškolských studijních programů, které budou předloženy k akreditaci 
Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství (dále jen NAÚ) 

• „Odvětvový management se specializacemi“ včetně anglické verze 

• „Ekonomika a management“ včetně anglické verze  

• „Učitelství chemie pro SŠ“ 

3. Různé 

Průběh zasedání Rady: 

1. Zahájení a schválení programu zasedání 

Místopředseda Rady prof. Pospíšil zahájil zasedání a seznámil Radu s programem zasedání. 

Usnesení: Rada schvaluje program zasedání.  

Výsledek hlasování: 12–0–0 (pro-proti-zdržel se) 

2. Projednání a schválení studijních programů pro akreditaci na NAÚ   

2.1. Prezentace celoškolských SP navrhovaných ke schválení Radou 

Ing. Kavalcová rekapitulovala náležitosti nutné pro schválení návrhu, viz příloha č. 1  

• typy studijních programů, forma studia, podíl jednotlivých oblastí vzdělávání v %, kód 
programu v AIS, 

• historie záměru – projednání v AS VŠCHT Praha, schválení Radou 

• garant programu 

• historie návrhu SP – projednání v AS VŠCHT Praha 

2.2. Projednání a schválení celoškolských studijních programů navrhovaných k akreditaci 

Prof. Pospíšil informoval, že převzal žádost prorektora pro pedagogiku o schválení 3, resp. 5 (vč. 
verzí v angličtině) celoškolských studijních programů s těmito kódy a názvy: 

1. N901 „Odvětvový management“ se specializací: Řízení chemického průmyslu, Projektové řízení 
inovací  

2. AN901 „Sectoral Management“ se specializaci: Chemical Indrustry; Innovation Project 
Management 

3. B902 „Ekonomika a management“ 
4. AB902 „Economics and Management“  
5. N902 „Učitelství chemie pro SŠ“ 

Členové Rady měli na sdíleném disku Rady elektronicky k dispozici k prostudování podkladové materiály 
ke všem schvalovaným studijním programům od. 12. 2., připomínky byly projednávány přímo na 
zasedání Rady. 

Diskutovány byly otázky personálního a prostorového zabezpečení výuky, dostatečné rozvrhové kapacity 
a očekávané ekonomických dopadů na VŠCHT Praha. Bylo konstatováno, že personální zajištění výuky, 
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včetně garantů s potřebnou kvalifikací je dostatečné. Bylo konstatováno, že z provedené detailní analýzy 
finančních nároků na zajištění výuky v časovém horizontu 5 let nevyplývají žádná zásadní rizika ohrožující 
VŠCHT Praha, naopak, výuka a výzkum v oblasti aplikované ekonomiky má velmi dobrý potenciál pro 
zajištění finanční soběstačnosti. Nejslabším článkem zůstává prostorové zajištění výuky, probíhá 
intenzivní hledání vhodných prostor k pronájmu, jak z pohledu umístění, tak i z ekonomického hlediska. 
Stávající prostory VŠCHT Praha jsou pro zajištění výuky i prostor pro vyučující zcela nedostatečné. 

Usnesení: Rada doporučuje vedení VŠCHT Praha provést takové kroky v otázce zabezpečení 
dostatečného prostorového vybavení, aby nebylo ohroženo zahájení uskutečňování ekonomických 
programů v akademickém roce 2020/2021 a o tomto procesu bude pravidelně informována počínaje 
zasedáním Rady v měsíci dubnu 2020. 

Výsledek hlasování:12-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

V části rozpravy věnované odborné úrovni ekonomických akreditačních spisů Ing. Chválná informovala, 
že v souladu s usnesením 16. zasedání Rady se seznámila s odbornou náplní všech akreditačních spisů a 
může konstatovat, že profily absolventů dávají záruku dobré uplatnitelnosti na trhu práce. Prof. 
Urbanová se vyjádřila k bakalářskému programu z pohledu jeho udržitelnosti alespoň na dobu 10 let, 
pokud jde o věkovou strukturu personálního zabezpečení programu. Vznesla připomínku i 
k magisterskému programu ve smyslu aktuálnosti studijní literatury. Prorektor pro pedagogiku přislíbil 
vypořádání připomínek s garanty programů. Jiné připomínky k předloženým akreditačním spisům nebyly 
vzneseny. 

Dále byli přítomní členové Rady seznámeni se stanoviskem prof. Štěpánka (z jednání byl omluven) 
k ekonomickým programům, z kterého vyplývá, že nesouhlasí se schválením ekonomických studijních 
programů s odůvodněním, že programy nemají oporu v žádném ze strategických dokumentů VŠCHT 
Praha a alokace jakýchkoli zdrojů VŠCHT Praha na přípravu nebo realizaci těchto studijních programů by 
byla přímým porušením platných strategických dokumentů VŠCHT Praha. Rada s tímto vyjádřením 
nesouhlasila, výuka aplikované ekonomiky a managementu zaměřené na chemický na potravinářský 
průmysl patří k tradičním studijním oborům na VŠCHT Praha po celou dobu její historie. Výuka 
ekonomických oborů má podporu v Dlouhodobém záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 
inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti VŠCHT Praha na období 2016–2020, prioritní cíl 1 
„Optimalizace systému vzdělávání za účelem zvýšení kvality a efektivity studia“, modernizace výuky 
ekonomik a managementu je součástí řešeného projektu OP VVV „Zkvalitnění vzdělávání (Priorita VŠCHT 
Praha)“. 

Usnesení: Rada schvaluje podkladové materiály k akreditace ekonomických studijních programů 
„Odvětvový management“ v české a anglické verzi a „Ekonomika a management“ v české a anglické 
verzi předložené místopředsedou Rady na žádost prorektora pro pedagogiku ke schválení Radou. 
Podkladové materiály k těmto studijním programům a žádost o jejich akreditaci budou podstoupeny 
NAÚ prostřednictvím sekretariátu rektora v nejkratším možném termínu. 

Výsledek hlasování:12-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

V dalším jednání prof. Cibulka připomínkoval sebehodnotící zprávu studijního programu „Učitelství 
chemie pro SŠ“ z hlediska počtu státnicových zkouškových okruhů, který neodpovídá studijním 
předpisům VŠCHT Praha. Prorektor pro pedagogiku přislíbil připomínky vypořádat s garantem studijního 
programu. Prostorové a finanční zajištění programu, stejně tak jako odborná náplň, uspokojují 
požadavky na kvalitu programu. V řešení je ještě personální zabezpečení programu a vyjádření MŠMT ve 
formě souhlasného stanoviska ke studijnímu plánu učitelského programu (žádost byla na MŠMT 
odeslána dne 15. 1. 2020). Po vyřešení výše uvedených záležitostí bude akreditační spis programu 
s žádostí o vnější akreditaci odeslán na NAÚ prostřednictvím sekretariátu rektora.  

Usnesení: Rada schvaluje podkladové materiály k akreditaci studijního programu „Učitelství chemie pro 
SŠ“ předložené místopředsedou Rady na žádost prorektora pro pedagogiku ke schválení Radou. 
Podkladové materiály k tomuto studijnímu programu a žádost o jeho vnitřní akreditaci budou 
podstoupeny NAÚ po dořešení personálního zabezpečení programu včetně obdržení souhlasného 
stanoviska MŠMT. 

Výsledek hlasování:12-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
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3. Různé 

3.1. Informace o ustanovení nové Rady 

Prof. Matějka informoval, že do konce března 2020 budou jmenováni noví členové Rady. Návrhy 
kandidátů za AS VŠCHT Praha a VŘ VŠCHT Praha jsou připraveny ke schválení v orgánech VŠCHT Praha. 

3.2. Finanční podpora uskutečňovaných učitelských studijních programů. 

Prof. Matějka informoval, že z MŠMT k jeho rukám došel přípis o poskytování ministerské dotace na 
rozvoj učitelských studijních programů.  

 
Termín příštího řádného zasedání Rady: bude upřesněn 

 
 
 
 
 
 

prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc., v.r. 
místopředseda Rady dočasně přebírající pravomoci předsedy Rady 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nedílnou součástí tohoto zápisu jsou:  
Příloha č. 1 Náležitosti návrhů celoškolských SP k vnější akreditaci 

 
 
 
 
 

Vypracovala dne 14. 2. 2020 
Ing. Helena Kavalcová 


